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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 27 grudnia 2018 r. 

 

Nr 3/VIII/2018 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 3/VIII/2018 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                           i Opieki Społecznej; 

Nr 3/VIII/2018 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 3/VIII/2018 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 28 grudnia 2018 r. 

o godzinie 900, zakończyło o 945. W posiedzeniu brało udział 13 radnych. Lista obecności członków Komisji 

stanowi załącznik do protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Otmuchowa – Jan 

Woźniak, Skarbnik - Sebastian Salecki, Radca Prawny – Eugeniusz Kowaluk. 

 

Porządek posiedzenia: 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej: 

1) projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Regulaminu dostarczania wody i odbioru ścieków na terenie 

Gminy Otmuchów"; 

2) projektu uchwały w sprawie budowy oczyszczalni ścieków; 

3) projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 

4) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

5) projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2019 rok; 

6) projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Otmuchów; 

7) projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem 2018 roku. 

 

Ad 1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Regulaminu dostarczania wody i odbioru ścieków na 

terenie Gminy Otmuchów";  
 

Radny Burski zapytał, czy spółka wodociągowa jest zlikwidowana, czy nie. W planie dochodów 

budżetowych na 2019 r. zaplanowano wpływy z tytułu sprzedaży na 2 mln 881 tys. zł natomiast 

w wydatkach jest o 431 tys. zł mniej i dodał, że skoro wszystko drożeje, czy naszym mieszkańcom nie 

należałoby obniżyć np. o 30 groszy. 

Burmistrz odpowiedział, że obniżono w ubiegłym roku i w momencie, gdy ustalono termin likwidacji spółki 

obniżyły się koszty. Czekamy na opinię kończącą i postanowienie sądu. Zasięgnięto opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, by w momencie, gdy sięgamy po środki unijne budżet był o te kwoty większy 

i zabezpieczyć udział własny, nie pokazując tego w wydatkach pochodzących z kredytów, a to kwota prawie 

3 mln zł. Spółka płaciła nam podatek od nieruchomości.  

Radny Burski zapytał jaka to była kwota miesięcznie. 

Burmistrz odpowiedział, że roczna kwota dywidendy to ok. 230 tys. zł podatek w granicach 10-12 tys. zł. 

miesięcznie. Inne gminy trzymają spółki z innych powodów, mianowicie mają możliwość sięgnięcia po 

kredyty, nie obciążając budżetu gminy a obciążając spółki i tym sposobem obniżają próg zadłużenia gminy.  
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 4 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 2) Projekt uchwały w sprawie budowy oczyszczalni ścieków; 
 

Burmistrz nakreślił krótko sytuacje, jaka miała miejsce wiele lat temu, dotyczącą kolektora ścieków. 

Przypomniał, że informował wielokrotnie o tym, że w przyszłości będzie problem z kolektorem i tak się 

stało. Kolektor kosztował wtedy wiele milionów złotych. Powołano komisje, której przewodniczył obecny 

radny Pan Piotr Burski i doszliśmy do wniosku, że inwestycja ta była inwestycją, która nie przyniesie 



2 

 

efektów w przyszłości i stało się to faktem. W chwili obecnej gmina jest ofiarą AKWY, która manewruje 

cenami tak, że gmina nie ma na to żadnego wpływu. Opłaty za zubożenie środowiska są wysokie i dają 

możliwość naliczania kar za tzw. zrzuty niespełniające wymogów, czyli określonej normy zakładowej. 

W sytuacji, gdy 14 kilometrową rurą przesyła się ścieki, w okresie kilkunastu dni, kiedy one dopłyną - 

pomimo tego, że przechodzą przez przepompownie - zachodzi proces gnilny, fermentacja, na który my już 

nie mamy wpływu. Ścieki są blokowane przez różnego rodzaju zasuwy, szuka się winnego tej sytuacji 

i wskazuje gminę jako winowajcę. To rodzi konflikty. W chwili obecnej przy przyłączeniu czterech 

miejscowości tych ścieków będzie więcej. ZPC będzie budowało w przyszłym roku za 25 mln zł fabrykę 

czekolady i też będzie produkowało ścieki. Trwają rozmowy z PKP w sprawie bocznicy kolejowej po byłej 

cukrowni. Burmistrz dodał, że będzie nabór na środki inwestycyjne i jest szansa na 85 % dofinansowania na 

oczyszczalnię ścieków. Do AKWY płacimy ponad półtora miliona złotych w skali roku. Nawet gdyby było 

mniej dofinansowania, to za pieniądze jakie płacimy do AKWY jesteśmy w stanie w ciągu 5-6 lat, może 10 

tą inwestycję spłacić. Dwadzieścia lat ponad minęło i można powiedzieć, że kolektor się zamortyzował, 

kwoty zostały umorzone, firma, która jest za Głębinowem OPEX jest w likwidacji, istnieje właściwie na 

papierze. To jest na naszej działce. Projektanci przyjadą, oczyszczalnia będzie zlokalizowana koło 

obwodnicy na terenach po byłej cukrowni. Szacunkowy koszt to 6- 8 milionów złotych. Będzie to cztery 

razy taka oczyszczalnia, jak wybudowana w Maciejowicach. Czas budowy – półtora roku. Gdybyśmy 

dofinansowanie dostali i zaczęli w maju przyszłego roku, to jest szansa, że za rok, półtora oczyszczalnia stoi. 

Skarbnik dodał, że finansowanie takiego zadania opiera się na środkach które są zaliczkowane, czyli 

dostajemy środki z POIŚ za wykonaną pracę. Zabezpieczamy tylko nasz wkład własny.  

Burmistrz podsumował mówiąc, że jest szansa budowy w nowej technologii XXI wielu nowej oczyszczalni 

ścieków która będzie służyła pokoleniom. 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 4 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 3) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 

 

Skarbnik powiedział, że wprowadzenie tego projektu uwarunkowane było realną oceną środków 

finansowych jakie wpływają do budżetu w okresie międzysesyjnym i nie można było przewidzieć, że uda 

nam się pozyskać dofinansowanie w tej wysokości, ponieważ ostateczne rozliczenie projektów również 

miało na celu prawidłowe rozliczenie zadań inwestycyjnych, wskaźnik pozyskanych podatków jak również 

niezrealizowanie zadania – rewitalizacji, ze względu na to, że jest przeniesione na przyszły rok. Zakładano, 

że firma wykona prace w takiej wysokości jednakże podczas aktualizacji harmonogramu stwierdzono 

jednoznacznie, że te środki, które miały być teraz przeznaczone, będą przeznaczone w przyszłym roku 

i w uchwale budżetowej na 2019 rok są ujęte oraz w wieloletniej prognozie finansowej, zgodnie z sugestią 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, wydatki w przedsięwzięciach są w aktualnej wysokości wykonane 

na koniec 2017 roku, łącznie z limitami obowiązującymi danych tegorocznych, pokazują już aktualny stan 

środków finansowych wydatkowanych na poszczególne zadania inwestycyjne.  
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 4 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 4 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 - 0 - 0; 
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Ad 5) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2019 rok; 
 

Skarbnik podkreślił, że autopoprawka jest zmianą czysto kosmetyczną. Środki finansowe, które miały 

wpłynąć do budżetu z początkiem grudnia, nie wpłynęły, a nie ma możliwości ingerowania w instytucje, 

które te środki przekazują. Dodał, że one wpłyną i w celu zabezpieczenia należy zabezpieczyć się 

podwyższeniem limitu do kwoty 2 mln zł, aby nie było zatoru finansowego i gmina mogła swobodnie 

realizować założenia inwestycyjne. 

Radna Ludwa zapytała o zapis w dziale 801 części opisowej -czy wynika to z kryteriów dochodowych. 

Burmistrz odpowiedział, że są to opłaty stałe, a na dożywianie gmina otrzymuje również środki w ramach 

programu rządowego, które są ujęte w subwencji w wysokości kilkudziesięciu tysięcy złotych w skali roku. 

Przepływ środków z różnych źródeł pochodzi.  

Radna Ludwa zapytała o utrzymanie klubów sportowych. 

Burmistrz odpowiedział, że w ramach pozyskiwanych kwot za opłaty alkoholowe, w drodze konkursu 

każdego roku dla organizacji pozarządowych, w tym również klubów sportowych – są wydatki w dziale 851 

– ok. 315 tys. zł + pomoc gminy w postaci dotacji.  

Radny Worek zapytał o Sandacz. 

Burmistrz odpowiedział, że powiat przy konstrukcji budżetu musiał dokonać jego zrównoważenia i dokonał 

cięć dla wielu gmin. 100 tys. zł na dokumentację bądź fakturę było w 2018 roku, 500 tys. miało być w 2019 

i 500 tys. zł w roku 2020. Umowa była podpisana tylko na 100 tys. zł, gdybyśmy podpisali umowę na 1 mln 

100 tys. zł i wpisali do WPF to musiałoby to być w budżecie. Gmina tej inwestycji nie wstrzymuje. Byliśmy 

zbulwersowani i zaskoczeni taką postawą powiatu, bo np. na promocje daje się 760 tys. zł i wiemy dla kogo. 

Nie poddajemy się i będziemy szukać innych źródeł, jestem umówiony z niektórymi osobami u Marszałka 

Województwa Opolskiego i mam nadzieję, że będziemy wtedy promować nie powiat a województwo.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 4 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Otmuchów; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 4 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 - 0 - 0; 
 

Ad 7) Projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem 2018 roku. 
 

Burmistrz wytłumaczył, że istnieją zadania, które nie zostały dokończone lub wykonane bądź faktura, która 

dopiero będzie dostarczona i środki należy zabezpieczyć.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: „za” – „przeciw” – „wstrzymało się” 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kult. Fizycznej oraz Zdrowia Ochr. Środowiska i Opieki Społ.: 4 - 0 - 0; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 - 0 - 0; 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 - 0 - 0; 

 

Przewodniczący zakomunikował, że wyczerpano porządek posiedzenia, ale został czas i jeśli radni 

wyrażą zgodę, to można przejść do punktu porządku obrad sesji „Zapytania i wolne wnioski”. Radni wyrazili 

zgodę.  

Radny Worek podniósł sprawę wjazdu do Otmuchowa od strony Wójcic przez obwodnicę. Podkreślił, że 

obraz jest niekorzystny dla miasta. 
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Burmistrz odpowiedział, że teren jest rekultywowany, jednak pod osłoną nocy, nawet w wigilię doszło tam 

do niekontrolowanych zrzutów odpadów. Dodał, że teren będzie ogrodzony zasiekami. 

Radny Napora zwrócił uwagę na brzydki zapach przy wejściu do budynku biblioteki przy ul. Szkolnej. 

Zapytał też, czy ul. Krakowska będzie ulicą jednokierunkową, bo w niektórych miejscach jest tam bardzo 

wąsko i dwa samochody mogą mieć problem przy mijaniu.  

Burmistrz odniósł się do pierwszej części wypowiedzi radnego i poinformował, że obiekt biblioteki to były 

budynek szkolny, gdzie sanitariaty były posadowione w częściach piwnicznych, w większości nie 

używanych w chwili obecnej. Wiele oczek odpływowych jest pustych i wystarczy zalać wodą, by zatrzymać 

fetor kanalizacyjny. Poinformował, że zgłosi odpowiednim służbom pracującym w obiekcie. Burmistrz 

odnosząc się do drugiej części wypowiedzi stwierdził, że w założeniu ulica Krakowska jest dwukierunkowa 

o parametrach drogi gminnej i powinna być wystarczająco szeroka nawet z ciągiem pieszych po obu 

stronach. Jeśli jednak zajdzie konieczność, to wprowadzi się jednostronny kierunek. Tam, gdzie jest to 

możliwe to korygujemy.  

Radna Ludwa zapytała o fundusz sołecki. 

Burmistrz odpowiedział, że te sołectwa, które złożyły deklaracje, że chcą same rozliczać fundusz, to to robią, 

inne rozliczane są wg starych zasad. Dodał, że niektóre sołectwa mimo deklaracji nie wywiązują się 

z nałożonych terminów i będą miały problem. 

Skarbnik dodał, że Wojewoda wcześniej przekazywał środki na fundusz sołecki w wysokości 40 %, w chwili 

obecnej po decyzji budżetu państwa zmniejszono tą kwotę do dwudziestu paru procent.  
 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                         Anna Ludwa 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                          Zbigniew Górski 

 

 

4. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 

 


